
Lekcia: Mt 19, 16-30                                 Kázeň: Mt 19, 25-26

Bratia a sestry,
máme pred sebou ďalšie stretnutie Ježiša a človeka. Evanjelia nám opisujú viaceré

takéto  stretnutia  a  následné  rozhovory.  Spoločným  znakom  je  Ježišovo  prijatie.
Nezáležalo na  tom,  či  boli  bohatí  alebo chudobní,  dospelí  alebo deti,  vzdelaní  alebo
nevzdelaní, nábožensky založení alebo pohania. Tieto stretnutia sú ukážkou toho, aký je
Boží  prístup  k  ľuďom.  Naša  rozdielnosť  nevytvára  žiadne  kritéria  pre  prijatie  Božej
záchrany. Boh bdie nad svetom. Apoštol Peter hovorí: „Naozaj, teraz poznávam, že Boh
nikoho neuprednostňuje, ale že Mu je príjemný, kto v ktoromkoľvek národe sa Ho bojí a
koná spravodlivo.“ (10, 34) Vďaka Ježišovi sú dvere do Božieho kráľovstva otvorené.

Ježiša oslovil mládenec. Najprv je označený len slovom „ktosi“. Niekto prišiel za
Ježišom. Nevieme ako sa volal. Vieme iba to, že mal mnoho majetku. V Starom zákone
sa  bohatstvo  chápalo  ako  jeden  zo  znakov  Božieho  požehnania.  Kráľ  Šalamún  bol
bohatý.  Bohatstvo nebolo v jeho živote to najdôležitejšie.  Šalamún dôveroval Bohu a
prosil Boha, aby ho viedol pri kraľovaní. Nemáme tomu rozumieť tak, že tí, ktorí neboli
bohatí, neboli Bohom vedení. Môžeme si to všimnúť na Jóbovi. Boh Jóba neopustil ani
vtedy, keď prišiel o všetko, čo mal. Už v Starom zákone nachádzame texty, ktoré hovoria
o riziku, ktoré so sebou bohatstvo prináša. V knihe Príslovia je napísané: „Lepšie je málo
s  bázňou pred Hospodinom ako veľký poklad,  a  s  ním nepokoj.“   (15,  16)   Prorok
Ezechiel uvádza, že ľudia sa svojim striebrom a zlatom nebudú môcť zachrániť v deň
Hospodinovho hnevu. (7, 19) 

Čo sa týka spasenia, nie je dôležité, či sme na tomto svete bohatí alebo nie. Učeníci
sa všetkého vzdali a nasledovali Ježiša. Aj rybár Peter aj colník Matúš na tom boli, čo sa
majetku týka,  rovnako.  V Ježiša uveril  aj  colník Zacheus,  ktorý bol  bohatý.  V knihe
Skutky  apoštolov  sa  tiež  píše,  že  v  Ježiša  uverili  aj  tí,  ktorí  boli  bohatí.  Napr.
obchodníčka Lýdia. Kresťania sa líšia, aj čo sa hmotného zabezpečenia týka. Spája nás
jeden Boh, a to je dôležité. Bohatstvo samo o sebe nie je zlé, ale môže sa stať bremenom,
ktoré  ťahá človeka ku dnu.  S bohatstvom prichádza aj  veľké pokušenie.  Mládenec z
dnešného  príbehu  mal  veľa  majetku,  ale  nakoniec  ho  to  neviedlo  k  radosti,  ale  k
zármutku.  Zlé je to,  keď to,  čo je  dané, nahrádza toho,  ktorý to dáva.  Čokoľvek,  čo
vytláča Boha z prvého miesta v našich životoch, sa stáva modlou. Ježiš mládenca povolal
k nasledovaniu a povedal mu, čoho sa má vzdať.

Mládenec je Ježišovou odpoveďou hlboko zasiahnutý. Akoby vo vnútri s Ježišom
aj súhlasil. Neprotestoval ani neodišiel urazený. Bol zarmútený, pretože toho, čoho sa
mal vzdať, bolo veľa. Kráľovstvo Božie za to stojí. Na inom mieste Ježiš hovorí, aby sme
hľadali najprv kráľovstvo Božie a všetko ostatné nám bude pridané. O vzácnosti Božieho
kráľovstva hovorí Ježiš aj cez podobenstvá. Kráľovstvo Božie je ako poklad skrytí na
poli.  Človek predá všetko,  čo má,  a kupuje to pole.  Je ako drahocenná perla.  Kupec
predáva všetko, čo má, aby ju mohol získať. Božie spasenie je na nezaplatenie, a predsa
ho smieme prijať zdarma, z Božej milosti.
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Ježiš učeníkom povedal: „Ľahšie je ťave prejsť uchom ihly, ako bohatému vojsť do
kráľovstva nebeského.“ Ťava bolo najväčšie zviera, ktoré sa v Ježišovej dobe v danej
oblasti  chovali.  Ucho ihly  je  najmenší  otvor.  Zmyslom tohto  výroku je  poukázať  na
nemožnosť toho, aby si človek preniesol svoje bohatstvo do kráľovstva nebeského. O
veľmi bohatých ľuďoch sa zvykne hovoriť, že už sú zabezpečení do konca života. Nikto
sa nemôže zabezpečiť pre život večný. Stačí, aby sme boli zabezpečení do konca života?
Žiaľ, niektorým ľuďom to stačí. Pre niektorých je to jediný životný cieľ. Nič z toho, čo
na tomto svete  nadobudneme,  nám dvere  to  Božieho kráľovstva  neotvorí  –  ani  naše
vedomosti, ani hmotné statky. Naopak sa to ešte môže stať bremenom alebo prekážkou. 

O mládencovi sa tiež dozvedáme to, že bol pobožný. Chcel získať večný život.
Dodržiaval prikázania, ktoré Ježiš vymenoval. Ježiš poukázal na to, čo ten mládenec tak
veľmi dobre a od malička poznal. Ježiš nezrušil Starý zákon, ale naplnil ho. Ježišovi išlo
o správne pochopenie najznámejších vecí zo Starého zákona. Možno aj my očakávame
od viery niečo nové alebo objavné. Možno sa nám zdá, že počúvame dookola to isté, čo
poznáme ešte z konfirmačnej prípravy. Božie slovo sa nemení. Boh nás vedie k tomu, čo
potrebujeme vedieť pre naše spasenie.

Mládenec žil  podľa Božích prikázaní,  ale  pýta sa ďalej.  Čo ešte potrebuje?  Čo
dobré má urobiť? Ježiš odpovedal, že iba jeden je dobrý. Nespasia nás naše dobré skutky.
Do Božieho kráľovstva nás neprivedie naša dobrota, ale Božia. Nikdy nebudeme natoľko
dobrí,  aby sme dosiahli  spasenie.  Nádej  je  v  Bohu.  Spasenie  nie  je  v  moci  človeka.
Môžeme na tomto svete mať veľké bohatstvo. Môžeme dosiahnuť veľké veci. Môžeme
nadobudnúť mnohé vedomosti a prísť k novým objavom. Nič z toho, čo máme alebo
dosiahneme nás nemôže priblížiť bližšie k Bohu. To by nás nemalo viesť k ľahostajnosti
a pasivite. Boh nás zachraňuje, a preto my už nemusíme nič robiť. Máme konať dobré
skutky a žiť podľa Božieho slova. V tomto svete máme rozmnožovať to, čo je dobré. V
tom všetkom máme stavať na Božej dobrote. Sme zachránení z Božej milosti, a to nás
povzbudzuje k tomu, aby sme boli k iným milosrdní. Boh nás miluje, a preto sa máme aj
my milovať. Boh nám odpúšťa naše hriechy, a preto si máme aj my navzájom odpúšťať.
Naše pohnútky k dobrým skutkom nemajú vychádzať zo záslužnosti, ale z vďačnosti.

Bratia  a  sestry,  Ježiš  nesúdil  ľudí,  ale  priniesol  do  tohto  sveta  spasenie.  Sme
zachránení len vďaka Bohu. To, čo je nemožné pre nás, je možné pre Boha. Dôverujme
Bohu! Hľadajme Božiu vôľu a nechajme sa viesť Jeho slovom. Amen. 

Vypočujme si slová vyslania, ako sú napísané v 1. liste Timotejovi v 6. k.: 
Tým, čo sú bohatí v terajšom veku, prikazuj, aby neboli namyslení a nedúfali v neisté
bohatstvo, ale v Boha, ktorý nám bohato dáva všetko na požívanie, a aby konali dobré,
boli  bohatí  na  dobré  skutky,  štedrí,  zdielni,  a  tak si  zhromažďovali  dobrý  základ  do
budúcnosti a dosiahli skutočný život. 
Pokoj Boží, ktorý prevyšuje každý ľudský rozum, nech háji a ochraňuje vaše srdcia i
vaše mysle v Ježišovi Kristovi, našom Pánovi. Amen. 
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